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Raadsinformatiebrief 

 

 

Onderwerp 

verzoek herziening van de “Visie op grootschalige opwek van duurzame energie” 

 

Datum 

29-11-2019 

 

 

Toelichting 

In september heeft de gemeenteraad unaniem de ‘Visie op grootschalige opwek van 

duurzame energie” (hierna: de visie) vastgesteld. Naar aanleiding van deze vaststelling is er 

een verzoek ingediend door een initiatiefnemer die woont in een gebied dat in de visie wordt 

aangemerkt als ongeschikt voor zonneparken, namelijk de Asdonkseweg in het 

Biezenlandschap. De initiatiefnemer wil daar graag een zonnepark realiseren en heeft daarom 

verzocht om herziening van de visie. De Raad heeft dit verzoek in de raadsvergadering van 

19 november ter afdoening in handen van het college gesteld, met het verzoek om de raad 

hierover te informeren. Via deze RIB wordt u hierover geïnformeerd.  

 

Voor het wijzigen van de visie worden drie typen argumenten aangevoerd door de aanvrager. 

Ten eerste werd gesteld dat het erg beperkend is om een deel van de gemeente niet open te 

stellen voor grootschalige opwek. Dit ontneemt ondernemers zoals stoppende agrariërs de 

kans om door grootschalige energie op een andere manier in hun levensonderhoud te 

voorzien. Het college is echter van mening dat het openstellen van slechts een gedeelte van 

het buitengebied van Laarbeek een voorwaarde is voor een zorgvuldige introductie van 

grootschalige opwek in Laarbeek, op een manier die zo min mogelijk conflicteert met de 

andere belangen en kwaliteiten in het buitengebied zoals toerisme, natuurontwikkeling en 

landschappelijke beeldkwaliteit. De visie betreft een pilot en het college ziet geen aanleiding 

om die pilot nu te verbreden en het hele Laarbeekse buitengebied open te stellen.  

 

Ten tweede werd gesteld dat het Biezenlandschap ten onrechte is uitgezonderd voor 

grootschalige opwek, onder andere omdat delen van het landschap zijn verrommeld en 

omdat het zowel natte als hoger gelegen droge delen bevat. Het landschap is echter niet 

alleen zo ingedeeld vanwege de huidige staat, maar ook vanwege het wensbeeld voor de 

ontwikkeling van dit landschap. De ontwikkelwens voor de Biezen is het tegengaan van 

verrommeling en het versterken van de landschappelijke kwaliteiten. De industriële 

uitstraling van een zonnepark past daar niet bij. Het college legt daarom ook dit argument 

naast zich neer.  

 

Ten derde stellen de aanvragers dat de grens tussen Biezenlandschap en Ontwikkellandschap 

niet juist is geschetst. Deze grens volgt echter het toekomstige tracé van de N279. Dit tracé 

en de percelen die eraan grenzen, zullen immers in de nabije toekomst worden heronwikkeld 

waardoor in de directe omgeving ruimte komt voor ook andere ontwikkelingen zoals 

grootschalige opwek van energie. Er zijn echter geen plannen om ook het ruimere gebied ten 

noorden van deze ontwikkeling op de schop te nemen. Integendeel, de toeristische waarde 



 

 

van de Asdonkseweg en de beeldbepalende panden aan de weg maken dat er juist een wens 

is om de kernkwaliteiten van het Biezenlanschap daar verder te versterken. De Asdonkseweg 

valt daarmee terecht niet in het Ontwikkelgebied.  

 

Op basis van deze onderbouwing heeft het college besloten om de Visie voor grootschalige 

opwek op dit moment niet ter herziening aan de raad voor te leggen.  

 

Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd,  

 

 

Hoogachtend, 

 

Het college van burgemeester en wethouders, 

de gemeentesecretaris van Laarbeek, de burgemeester van Laarbeek, 

  

A.C.J.M. de Kroon 

 

F.L.J. van der Meijden 

 


